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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 17 Ιουνίου 2025 

 

Προς: την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, κα Δόμνα 

Μιχαηλίδου 
 

 

Θέμα: «Αναγκαία η πλήρης εξομοίωση των τρίτεκνων οικογενειών με τις 

πολύτεκνες – Ένα ώριμο κοινωνικό αίτημα για ισότητα και στήριξη της 
δημογραφικής πολιτικής.» 

Κυρία Υπουργέ, 

 Η Ελλάδα βρίσκεται αντιμέτωπη με ένα από τα σοβαρότερα και διαρκώς 
επιδεινούμενα δημογραφικά προβλήματα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Σύμφωνα 

με την Έκθεση της Ειδικής Μόνιμης Επιτροπής για το Δημογραφικό Ζήτημα της 

Βουλής (Δεκέμβριος 2018), αλλά και με τις πλέον πρόσφατες εκτιμήσεις της 
ΕΛΣΤΑΤ (2024), ο πληθυσμός της χώρας βαίνει συνεχώς μειούμενος, ενώ το 

ποσοστό γεννήσεων ανά γυναίκα (fertility rate) παραμένει σε ιδιαίτερα χαμηλά 

επίπεδα – μόλις στο 1.3, αρκετά κάτω από το ελάχιστο όριο αναπαραγωγής του 

πληθυσμού (2.1). Όλα αυτά δεν είναι απλώς στατιστικά. Είναι το μέλλον μας. 
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Ειδικότερα, το φυσικό ισοζύγιο (γεννήσεις μείον θανάτους) το 2023 παρέμεινε 

αρνητικό για 12ο συνεχές έτος, με 76.541 γεννήσεις και 131.805 θανάτους (πηγή: 

ΕΛΣΤΑΤ, Δελτίο Φεβρουαρίου 2024). Η αναμενόμενη μείωση του συνολικού 

πληθυσμού, η γήρανση και η αποδυνάμωση του εργατικού δυναμικού αποτελούν 

κρίσιμες παραμέτρους, που επιβάλλουν την ενίσχυση μιας μακρόπνοης και 

συνεκτικής πολιτικής στήριξης της οικογένειας, ιδίως των πολυμελών. 

Το ζήτημα δεν είναι στενά αριθμητικό. Δεν είναι απλώς ποιοι δικαιούνται ένα 

επίδομα παραπάνω ή μια μοριοδότηση σε διαγωνισμούς. Είναι ζήτημα κοινωνικής 
δικαιοσύνης, συνεκτικότητας και, πάνω απ’ όλα, εθνικής επιβίωσης. Διότι 

βρισκόμαστε, δυστυχώς, σε ένα σημείο καμπής όσον αφορά το δημογραφικό μέλλον 

της πατρίδας μας. 

Στο πλαίσιο αυτό, το διαχρονικό αίτημα των τρίτεκνων οικογενειών για 
πλήρη εξομοίωση με τις πολύτεκνες οικογένειες, σε επίπεδο θεσμικών και 

οικονομικών παροχών, επανέρχεται με ιδιαίτερη ένταση. Ήδη από το 2000 και μετά, 

έχουν υπάρξει νομοθετικές πρωτοβουλίες μερικής αναγνώρισης των τρίτεκνων (π.χ. 

Ν. 3454/2006, άρθρο 6), ωστόσο η αντιμετώπιση των οικογενειών με τρία τέκνα 

παραμένει αποσπασματική και περιορισμένη. Σημειώνεται ότι οι ανάγκες στήριξης 

των τρίτεκνων οικογενειών είναι σε μεγάλο βαθμό συγκρίσιμες με εκείνες των 

πολυτέκνων, τόσο ως προς τις απαιτήσεις διαβίωσης, όσο και ως προς τις 

προκλήσεις ανατροφής των παιδιών. 

Επιπλέον, σε πρόσφατη παρέμβασή της (2024), η Ανώτατη Συνομοσπονδία 

Πολυτέκνων Ελλάδος (ΑΣΠΕ) υποστήριξε την πλήρη εξομοίωση των τρίτεκνων 

οικογενειών, στο πλαίσιο μιας ενιαίας οικογενειακής πολιτικής, που να ενθαρρύνει 

2 

mailto:aretipapaioannou@parliament.gr


 
Αρετή Ι. Παπαϊωάννου 
Βουλευτής (Β’ Θεσσαλονίκης) 

e-�: aretipapaioannou@parliament.gr 

� | Βουλής 4 | 1ος όροφος | Γραφείο 101 | Αθήνα, 105 62 | 

 

 

 
την τεκνογονία και να αποκαθιστά ανισότητες στην παροχή επιδομάτων, 

μοριοδοτήσεων και φορολογικών απαλλαγών. 

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης ανακοίνωσε την πρωτοβουλία 
αυτή κατά τη διάρκεια της 88ης ΔΕΘ ανακοινώνοντας σειρά αλλαγών που θα 

επηρέαζαν σχεδόν 200.000 οικογένειες με τρία παιδιά 

(https://www.newmoney.gr/roh/palmos-oikonomias/oikonomia/tritekni-opos-politekni-

pies-allages-erchonte-apo-to-2025).  

Πλην όμως, μέχρι σήμερα δεν έχει ικανοποιηθεί το πάγιο και διαχρονικό 

αίτημα των τρίτεκνων οικογενειών για την πλήρη εξομοίωσή τους με τις 

πολύτεκνες οικογένειες 

(https://www.alfavita.gr/koinonia/448194_triteknoi-empaigmos-i-exomoiosi-me-polyte

knoys-80-apo-tis-21-parohes-poy-exiggeilan).  

Ενόψει των ανωτέρω,  

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 

1. Ποια είναι η θέση του Υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 

αναφορικά με το ώριμο και δίκαιο αίτημα των τρίτεκνων οικογενειών για 

πλήρη εξομοίωσή τους με τις πολύτεκνες οικογένειες ως προς τα 

θεσμοθετημένα για τις τελευταίες κοινωνικά, φορολογικά και εκπαιδευτικά 

οφέλη; 

2. Υπάρχει πρόβλεψη για την αναμόρφωση της σχετικής νομοθεσίας, ώστε να 

ενσωματωθούν οι τρίτεκνοι σε ενιαίο καθεστώς οικογενειακής ενίσχυσης, στο 

πλαίσιο μιας ολοκληρωμένης δημογραφικής πολιτικής; 
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3. Υπάρχει σχεδιασμός για την τροποποίηση της σχετικής νομοθεσίας και την 

παροχή ίσων δικαιωμάτων στους τρίτεκνους σε σχέση με τους πολυτέκνους; 

4. Τι συγκεκριμένα μέτρα προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση για την ουσιαστική 

στήριξη των τρίτεκνων και τη νομικά κατοχυρωμένη εξομοίωσή τους με τους 

πολύτεκνους, στο πλαίσιο της εθνικής δημογραφικής στρατηγικής; 

 

 Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

 Αρετή Ι. Παπαϊωάννου 
 Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης 
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